
Besvarelse af spørgsmål nr. 20 (L 111), som Sund-
hedsudvalget har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 7. december 2004

Spørgsmål 20:
"Vil ministeren kommentere vedlagte henvendelse af 7. december 2004 fra 
ledende overlæge Ulrik Becker Nielsen, Hvidovre Hospital, herunder øn-
skes navnlig oplyst, hvilke betydning det forventes at få for opfyldelse af 
behandlingsgarantien, at behandlingen skal varetages af kommunerne.

Der anmodes om, at spørgsmålet besvares inden 2. behandling af lovfors-
laget og senest mandag den 13. december 2004."

Svar:
Efter forslaget til ny sundhedslov, som blev sendt til høring den 1. decem-
ber 2004, kan kommunalbestyrelsen tilvejebringe tilbudet om alkoholbe-
handling ved at etablere egne behandlingstilbud, ved at indgåelse af aftaler 
med andre kommuner og med regionsrådet samt ved indgåelse af aftaler 
med private institutioner og organisationer.

De midler, som amterne hidtil har anvendt til alkoholbehandling, overføres i 
fuldt omfang til kommunerne. Det gælder også de ekstra midler, der ved 
det netop indgåede satspuljeforlig er afsat til indførelse af behandlingsga-
rantien.

Den ekspertise, man har opbygget i amterne med behandling af alkohol-
misbrugere, vil efter min opfattelse kunne overføres til kommunerne. Jeg 
forventer derfor ikke, at det får nogen betydning for opfyldelsen af behand-
lingsgarantien, at behandlingen efter 1. januar 2007 skal varetages af kom-
munerne. 
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